
с
т
р
. 
2

Год. XXXVI бр. 67/8375/ Бур гас, 11-13 октомври 2022 г.

Це на 1.50 лв. www.faragency.bg

Американци ще строят 
луксозни яхти в Бургас

Начело на ИАРА застава жена, 
освободиха Христо Панайотов

ФИНАНсИРАНето НА БуРгАскИ 
НПо-та влИзА в НАРедБА

Следващият брой на вестник 
„Черноморски фар“ ще излезе 

на 14 октомври

стр. 6стр. 8

заместник-
кмет осинови 
куче от 
приюта

Ново туристическо бижу 
край Бургас отвори врати 
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 Украинци 
учат 

туризъм  
в Бургас 

доц. д-р Николай вълчев, директор на Института по океанология: 

Георги РУСИНОВ

Финансирането със средства от бю-
джета на Община Бургас на НПО-та, 
които работят в областта на социал-
ните дейности, здравеопазването и 
младежките политики, ще влезе в на-
редба. Очаква се окончателният й ва-

риант да е готов до средата на октом-
ври, за да може да се гласува на се-
сията на Общински съвет - Бургас в 
края на месеца. Първоначалният вари-
ант на изготвената от администрация-
та Наредба бе качен в сайта на общи-
ната и престоя необходимия период, в 
който да могат да се правят предложе-

ния за изменения по текстовете. 
На обществено обсъждане в НХК за-

местник-кметът Йорданка Ананиева, 
в чийто ресор попада работата с не-
правителствените организации, и 
екипът й представиха основните ак-
центи от бъдещия документ. За раз-
лика от други обществено значими 

теми, по които се провеждат обсъж-
дания, трябва да се отчете, че тук ин-
тересът бе значим. Нормално при-
състващите бяха най-вече представи-
тели на различни организации.

Сейшите се образуват само в сравнително 
големи водоеми или части от морски басейни

4-5u

4 На обществено обсъждане 
организации се вълнуваха 

повече от субсидиите на 
„другарчета“

4 общинският съвет  
ще дебатира и ще има 
крайната дума по нея

стр. 
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„Черноморски фар“

Отделението по УНГ-
болести в УМБАЛ - Бур-
гас премина на най-ви-
соко ниво – вече е Кли-
ника по УНГ-болести. То-
ва е втората клиника, 
разкрита в университет-
ската болница – след та-
зи по съдова хирургия. 
Клиниката по УНГ-боле-
сти ще се ръководи от 
доц. д-р Даниел Петков, 
който наскоро се хаби-
литира като доцент в Ме-
дицинския факултет на 
университет „Проф. д-р 
Асен Златаров“. Тук ра-
ботят четирима специа-
листи по отоларинголо-
гия, разширява се въз-
можността за обучение 
на студенти, специали-
занти и за научна дей-
ност.

В Клиниката по УНГ ще 

продължи да се извърш-
ва пълният обем от дей-
ности – диагностика, кон-
сервативно и оператив-
но лечение, включително 
операции с много голям 
обем и сложност. Преди 
две години е въведена и 
кохлеарна имплантация, 
като центърът е един-
ствен за Югоизточна 
България. Днес кохлеар-
ната имплантация вече 
се извършва регулярно в 
УМБАЛ - Бургас, за цел-
та е закупена и нова апа-
ратура, подобряваща ди-
агностиката на пациен-
тите, показани за проце-
дурата – апарат за из-
следване на евокирани 
потенциали. Чрез евоки-
рани (предизвикани) по-
тенциали се измерва 
електрическата актив-
ност на мозъка в отговор 
на различни предизви-

кани стимули — допир, 
зрителни и слухови драз-
нения. Измерването на 
слухови евокирани по-
тенциали дава много точ-
на информация на спе-
циалиста има ли и до 
каква степен уврежда-
ния на слуха. Апаратура-
та е закупена със сред-
ства на Община Бургас и 
пристигна преди дни.

През изминалия уик-
енд в Бургас бе прове-
ден Национален конгрес 
по отоларингология, в 
който специалисти от 
УНГ-клиниката се пред-
ставиха с два доклада – 
за влиянието на фините 
прахови частици и влаж-
ността на въздуха върху 
заболяванията на горни-
те дихателни пътища при 
деца и на миниинвазив-
ните методи за диагно-
стика на тумори.

Георги РУСИНОВ

С над 10 млн. лева Общи-
на Сунгурларе иска да ре-
монтира пътища на терито-
рията си. Това става ясно от 
обществена поръчка, обяве-
на от администрацията на 
кмета Георги Кенов, показа 
репортерска проверка на 
„Черноморски фар“. 

Тя е разделена в две час-
ти. Първият участък от пъти-
щата, които ще претърпят 
основен ремонт, е малко над 
10 километра от село При-
леп до село Съединение. 
Вторият участък касае над 
11 километра до гара Завет. 

„Ремонтът се налага пора-
ди много лошото експлоата-
ционно състояние на пътни-
те отсечки, констатирани по-
вреди по асфалта, аморти-
зирано покритие, конструк-
ция с малка дебелина, вло-
шено отводняване - затрупа-
ни и силно обрасли с храсти 

и дървета канавки и банке-
ти, липса на хоризонтална 
маркировка и непълна вер-
тикална сигнализация“, се 
посочва в документацията 
към обществената поръчка.

Целта на проекта е рекон-

струкция и подобряване на 
технико-експлоатационните 
характеристики на проект-
ните пътни отсечки, което 
ще се постигне главно с ре-
монт и възстановяване на 
платното за движение, по-

стигане на равна и плавна 
повърхност за движение, 
максимален комфорт при 
пътуването, осигуряване на 
добро отводняване и безо-
пасност на движение за 
всички участници в него. 

„Основна цел е и повиша-
ване носимоспособността 
на пътната конструкция във 
връзка с повишеното и про-
менено като състав, транс-
портно натоварване и за 
осигуряване на максимален 
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„Черноморски фар“

Камионът, взривил 
Кримския мост, е тръгнал 
от Бургас, където се е ка-
чил на ферибот. Това твър-
дят от руското следствие, 
цитирани от Нова ТВ.

Камионът е стигнал до 
Батуми в Грузия. След то-
ва е бил в Армения. Оттам 
отново отива в Грузия, 
следва Северна Осетия, 
откъдето е преминал в 

Русия. Именно оттам се е 
качил на Кримския мост и 
е трябвало да стигне до 
Симферопол.

И Владимир Путин, и 
председателят на Съвета 
за сигурност на Руската 
федерация Александър 
Бастрикин - и двамата за-
явяват, че атаката е из-
вършена с помощта на 
руски граждани и други 
страни.

За да се качи на моста, 

камионът трябва да мине 
през щателна проверка. 
Не е ясно как се е качил 
тогава на моста.

Много експерти смятат, 
че мащабите на щетите не 
могат да бъдат причинени 
от взрив в камион. Според 
тях става дума за атака от 
долната част на моста. Съ-
оръжение като този мост 
е създадено да издържи 
много сериозен натиск от-
горе и отстрани.

Отделението по УНГ-болести в УМБАЛ - Бургас 
премина на най-високо ниво – вече е клиника

Руското разследване: Камионът, 
взривил Кримския мост, се е 
качил на ферибот от Бургас„Черноморски фар“

Отново рокада в Изпълни-
телната агенция по рибар-
ство и аквакултури. Новият 
директор на Агенцията е Ва-
ня Стаматова – досегашен 
зам.-директор. Дамата е 
университетски преподава-

тел. В системата влезе по 
времето на доц. Галин Нико-
лов. Нейната специалност е 
„Морско право“ – тя е до-
цент.

Креслото й се отстъпва от 
Христо Панайотов, който ус-
пя да се задържи на този 
пост далеч по-малко от го-
дина. Освободен е със запо-
вед на министъра. „Това е 
преценката на министъра. В 
момента, в който съм по-

дписал заповедта си за 
назначаване, съм готов 
и с другата - за осво-

бождаване“, бе лаконичен 
Панайотов.

Това е поредната рокада 
в сферата на земеделието 
от служебния министър 
Явор Гечев. Преди това той 
освободи от Борда на Юго-
източното горско предприя-
тие Йордан Георгиев.

Начело на ИАРА застава жена, 
освободиха Христо Панайотов

Христо Панайотов Доц. Ваня Стаматова
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наградата "Св.Константин Ки
рил Философ" на БАРМ.

Носител e на наградата "Златно 
перо" на СБЖ.

Вест ни кът е но си тел на ор ден "Св. св. Ки рил и Ме то дий",  
вто ра сте пен. 

експлоатационен период на 
ремонтираната настилка. 
Проектът предвижда също 
ремонт на бордюри и трото-
ари в лошо техническо със-
тояние за участъци в населе-
ните места и където има съ-
ществуващи такива елемен-
ти“, пише още в поръчката.

Прогнозната стойност е в 
размер на 10 361 260.46 ле-
ва, без ДДС. Възложителят 
е посочил, че към датата на 
откриване на процедурата 
не е осигурено финансира-
не. Договорът за изпълне-
ние на обществената по-
ръчка е с отложено изпъл-
нение до получаване на 
средствата.

Георги РУСИНОВ

Обществена поръчка за ремонти на тротоари в населе-
ни места в община Руен е обявил кметът Исмаил Осман, 
показа репортерска проверка на „Черноморски фар“.

Тя е разделена на два подобекта.
Първият касае текущ ремонт на тротоари в общинския 

център – Руен, докато вторият е за тези в село Снягово. 
Пълната информация относно обхвата, обема и техни-

ческите изисквания към изпълнението на обществената 
поръчка са описани и регламентирани в част „Техниче-
ска спецификация“, неразделна част от документацията 
за участие.

Предвидената прогнозна стойност е в размер на 
107 416.66 лева, без ДДС.

КРИМИ

Пчелни кошери и 
барака изгоряха 
в пожар между 
айтоски села

Пожар е горял между 
айтоските села Тополица и 
Карагеоргиево, съобщиха 
от пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
Горели са сухи треви и хра-
сти, но огънят е обхванал и 
дървена барака, с площ 
около 9 кв. м. Покрай нея са 
изгорели и три пчелни 
кошера, собственост на 
65-годишен бургазлия. 
Пожарът е локализиран от 
два противопожарни авто-
мобила и шестима огнебор-
ци. Причините за инциден-
та, както и стойността на 
нанесените щети са в про-
цес на изясняване. Работата 
по случая продължава.

Живеещи в 
Кошарица 
украинец и 
англичанин се 
блъснаха

За инцидент на пътя 
Бургас – Варна, съобщиха 
от пресцентъра на Областна 
дирекция на МВР-Бургас. 
„Рейндж Роувър“, с англий-
ска регистрация, управля-
ван от 53-годишен англий-
ски гражданин, живеещ в 
село Кошарица, навлиза в 
лентата за насрещно дви-
жение и блъска правомер-
но движещия се „Мицу-
биши“, с украинска регис-
трация, управляван от 
64-годишен украинец, про-
дължително пребиваващ в 
село Кошарица. От пътния 
инцидент са нанесени мате-
риални щети и на паркиран 
извън пътното платно спе-
циален автомобил „Ивеко“, 
с плевенска регистрация. 
Водачите са тествани за 
употреба на алкохол и нар-
котици, като пробите са 
били отрицателни. От инци-
дента леко пострадала път-
ничката, возеща се при 
украинеца – 61-годишната 
съпруга на водача, също 
украинска гражданка, която 
е прегледана в УМБАЛ – 
Бургас и освободена за 
домашно лечение.

Таксата на то
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иска да ремонтира пътища
Подновяват тротоари в Руен и Снягово

Силвия ШаТЪРОВа 
Георги РУСИНОВ

Водачът на листата на 
„Български възход” арх. 
Виолета Комитова в Бур-
гас предпочете да стане 
депутат от Втори МИР. 
Партията има резултат са-
мо за един депутат. Така 
падна въпросителната да-
ли вторият, Стоян Грозев, 
ще бъде народен предста-
вител, или не. Това зави-
сеше от Комитова, която 
трябваше да реши кой ра-
йон избира - Бургас или 
Пловдив. 

Подобна бе ситуацията 
и при „Възраждане”. Во-
дачът Цончо Ганев тряб-
ваше да каже от къде ще е 
депутат. Той също е пред-
почел Бургас. „Възражда-
не“ вкараха двама депута-
ти - Цончо Ганев и Борис 
Аладжов. Третата, Звез-
делина Каравелова, оста-

ва извън вратите на НС.
Бургазлията Димитър 

Найденов отново ще е 
бургаски депутат. Това по-
твърди той пред репортер 
на „Черноморски фар“. В 
новия парламент със си-
гурност влизаше колегата 
му и водач на листата в 
Бургас Ивайло Мирчев. 
Той обаче бе избран и от 
Разград и е взел решение, 
че ще представлява този 
избирателен регион.

Найденов събра изклю-
чително висок личен вот. 

Кандидатът на „Де-
мократична Бълга-
рия“ е с един от най-
силните преферен-
циални резултати, ка-
то за него гласа си 
дадоха 1324 души. 
Бургазлията веднъж 
влезе по същия на-
чин в парламента 
след вота през април 
миналата година. То-
гава Мирчев отново 
избра да влезе от 
друг избирателен ре-
гион.

Виолета Комитова и Цончо Ганев 
предпочетоха да са депутати от Бургас
Димитър Найденов 
отново ще е  
в парламента

ГеРБ-СДС
Жечо Дончев Станков
Любен Любенов Дилов
Галя Стоянова Желязкова
Андрей Стоянов Рунчев

„Продължаваме промяната“
Константин Живков Бачийски
Христо Симеонов Симеонов
Богомил Иванов Петков

БСП
Петър Георгиев Кънев

„Български възход“
Виолета Колева Комитова

ДПС
Севим Исмаил Али
Ешереф Кязим Ешереф
„Демократична България“
Димитър Найденов 

„Възраждане“
Цончо Томов Ганев
Борис Димитров Аладжов

Кои са новите 14 бургаски депутати от 2 МИР-Бургас:

„Черноморски фар“

Къде можете да разгледате 
непоказвани артефакти, да "пъ-
тувате" през вековете и да се от-
пуснете в модерен спа център?

Новооткритият демонстрацио-
нен център на ТК „Акве Калиде“ 
ви очаква от вторник, 11 октом-
ври. Вчера туристическото бижу 
беше представено на медии в 
присъствието на кмета Димитър 
Николов, зам.-кметовете Diana 
Savateva и Весна Балтина. На 
събитието присъстваха директо-
рът на РИМ-Бургас Милен Нико-
лов и ръководителят на разкоп-
ките доц. д-р на историческите 
науки Димчо Момчилов.

Обектът има две функционал-
ни части. В едната е подредена 
експозиция с артефакти, откри-
ти при археологическите раз-

копки на минералните бани. 
Обособени са интерактивни и 
визуални зони, подходящи за 
всички възрасти.

Демонстрационната част на 

комплекса показва на посетите-
лите типичната баня, характерна 
за епохата на Римската импе-
рия. 

Очакват ви топъл минерален и 

студен басейн. Модерният цен-
тър се допълва от семеен кът с 
детски басейн, парна баня, сау-
на, душове и релакс зона. 

Спа центърът ще работи от 

вторник до неделя от 10:00 до 
20:00 ч. Цената за възрастни, 
включваща минерален басейн, 
сауна и парна баня, е 20 лв. Вхо-
дът за деца ще бъде 12 лв

Ново туристическо бижу край Бургас отвори врати 

Димитър Найденов Виолета Комитова Цончо Ганев

Модерно СПА до археология 
на „Акве Калиде“



Георги РУСИНОВ

Финансирането със 
средства от бюджета на 
Община Бургас на НПО-
та, които работят в облас-
тта на социалните дей-
ности, здравеопазване-
то и младежките полити-
ки, ще влезе в Наредба. 
Очаква се окончателни-
ят й вариант да е готов до 
средата на октомври, за 
да може да се гласува на 
сесията на Общински съ-
вет - Бургас в края на ме-
сеца. Първоначалният ва-
риант на изготвената от ад-
министрацията Наредба бе 
качен в сайта на община-
та и престоя необходими-
ят период, в който да мо-
гат да се правят предложе-
ния за изменения по тек-
стовете. 

На обществено обсъжда-
не в НХК заместник-кме-
тът Йорданка Ананиева, в 
чийто ресор попада рабо-
тата с неправителствени-
те организации, и екипът 

й представиха основните 
акценти от бъдещия доку-
мент. За разлика от дру-
ги обществено значими 
теми, по които се провеж-
дат обсъждания, трябва да 
се отчете, че тук интересът 
бе значим. Нормално при-
състващите бяха най-вече 
представители на различ-
ни организации. 

Основни промени 
настъпиха до 
общественото 
обсъждане

З а м е с т н и к - к м е т ъ т 
Йорданка Ананиева запо-
чна презентацията си с ос-
новните промени, които са 
настъпили в част от тексто-
вете в Наредбата до про-
веждането на самото об-
ществено обсъждане. 

Така например в чл.7, 
който регулира за какво 
е допустимо финансиране 

има най-много промени.
„В първоначалния вари-

ант на Наредбата бяхме 
допуснали различно про-
центно съотношение при 
финансирането на раз-
личните видове юридиче-
ски лица с нестопанска 
цел, които работят в об-
ластта на социалните ус-
луги, здравеопазването 
и младежките политики. 
Според Наредбата имаха 
фиксирани различни про-
центи на разходите за из-
дръжка и разходите за 
дейност. Ние внимателно 
преценихме това, което 
сме получили като обра-
тна връзка и преценихме, 
че има основание да сме-

ним този текст. Затова го 
и променихме“, заяви за-
местник-кметът.

Така допустими за фи-
нансиране са само факти-
чески извършените разхо-
ди до размера на догово-
рените средства, предста-
вляващи административни 
разходи и преки разходи 
за дейността. 

„Тоест няма да ограни-
чаваме различните юриди-
чески лица с нестопанска 
цел кой какви разходи да 
представи за финансира-
не. Организациите ще имат 
възможност самостоятел-
но да преценят какъв ще е 
този процент. Тук сме обо-
собили и нещо, което фигу-
рираше в предложенията. 
Свързано е с това да фик-
сираме разходите, които 
няма да могат да бъдат до-
пустими за финансиране. 
Най-дискусионен беше въ-
просът с възнаграждения-
та. Затова сме предвидили 
в административните раз-
ходи да не могат да бъдат 
предлагани за финанси-
ране възнаграждения на 
председатели и членове 
на УС, в това им качест-
во. Различни са юридиче-
ските лица с нестопанска 
цел, както по своя предмет 
на дейност, така и по сво-
ята действителна дейност. 

Имаме много НПО-та, ко-
ито работят в социална-
та сфера. Например има-
ме едно сдружение, в ко-
ето майките гледат своите 
деца с увреждания и като 
такива – работещи такава 
дейност, а не представля-
ващи управителните им ор-
гани, ние не смятаме, че 
те не трябва да получават 
възнаграждения от сред-
ствата, предвидени за дей-
ността на организацията“, 
поясни още Ананиева.

Със средства от финан-
сирането няма да могат 
да се закупуват и дълго-
трайни материални активи. 
Заместник-кметът обяс-
ни, че това съответства на 
счетоводната политика на 
Община Бургас. Тези дъл-
готрайни материални ак-
тиви се осчетоводяват по 
различен начин и това е 
пречка те да бъдат заку-
пувани и осчетоводявани 
в рамките на друга органи-
зация, различна от струк-
турата на общината.

„Няма да признаваме 
за финансирани разходи, 
свързани със стопанска 
дейност, генерираща при-
ходи. Още в самото загла-
вие на Наредбата е посо-
чено, че е предназначена 
за юридически лица с нес-
топанска цел, регистрира-
ни в обществена полза и 
се финансират дейности, 
които не генерират при-
ход. Другото е осигурява-
не на транспортни разхо-
ди за пътувания извън те-
риторията на Република 
България. И третото е за 
финансово подпомагане 
на физически и юридиче-
ски лица. Т.е. от субсиди-
ята да не могат да се пре-
доставят средства на трети 
лица и организации“, про-
дължи ресорният замест-
ник-кмет.

Много препоръки са 
били получени и за крите-
риите за предоставяне на 
средствата.

„По отношение на кри-
териите основните препо-
ръки бяха свързани с това 
да не се отчита обществе-
ната значимост на цели-
те и задачите. Това, което 
ни бяха предложили орга-
низациите е, че всяка дей-
ност, изпълнявана от нес-
топанска организация, си 
има своите значими цели 
и дейности, така че не би 
следвало да ги оценяваме 
по значимост. Това е не-
щото, което сме потърсили 
като възможност за про-
мяна и поставяне на кри-
терии по-далеч от субекти-
визма. Чл.12, ал.1 е свър-
зан с критерии за капа-
цитета на организацията, 
ясно дефинирани и изпъл-
ними дейности и съответ-
ствието им със заложените 
цели и очаквани резултати 
в заявлението, което тряб-
ва да се попълни при кан-

дидатстване и свързани с 
бюджета и икономичност 
и ефективност на разходи-
те. С целия екип изкарахме 
всички оценъчни таблици 
и критерии на социалните 
проекти по европейските 
фондове. Те са и най-близ-
ки до нашата тема. Това са 
горе-долу и критериите, ко-
ито управляващите органи 
са посочили и ние сме се 
опитали да сме максимал-
но близо до тях“, разясни 
Ананиева.

Комисия  
от 9 души  
ще одобрява 
заявленията

В Наредбата е заложен и 
орган, който ще разпреде-
ля средствата и ще одобря-
ва заявленията на НПО-та. 
И тук е имало доста пред-
ложения от различни ор-
ганизации.

„Някои организации бяха 
предложили да включим 
независим експерт. Тъй 
като сферите на дейност 
в тази наредба са различ-
ни и експерт, който да от-
говаря едновременно за 
социални дейности, здра-
веопазване и младежки 
политики трудно ще наме-
рим. Затова предлагаме да 
се увеличат членовете на 
комисията и от 7, в първо-
началния вариант, да ста-
нат 9. Четирима да са от 
общинската администра-
ция – ресорният замест-
ник-кмет като председател 
на комисията, директор на 
дирекция „Социални дей-
ности, здравеопазване и 
младежки политики“ да е 
другият член и двама екс-
перти – един юрист и един 
икономист от дирекцията. 
Другите петима членове да 
бъдат общински съветни-
ци от ресорните комисии. 
Така според нас ще се оси-
гури експертност и пред-
ставителност на всички 
направления, които влизат 
във формата на финанси-
ране в Наредбата. В чл.10 
също имахме препоръки. 
Членовете на комисията 
да попълват декларация 
за отсъствие на конфликт 
на интереси. Тъй като има 
различни видове деклара-
ции за конфликт на интере-
си, колегите юристи разра-
ботиха нов текст, който ще 
предложим – да не могат 
да са членове на комиси-
ята лица, които са члено-
ве на управителни и кон-
тролни съвети, или служи-
тели на юридически лица, 
които подават документи 
за финансиране“, заяви 
Йорданка Ананиева, коя-
то ще е председател на въ-
просната комисия.

Отново комисията ще 
съставя протокол с полу-
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4 На обществено обсъждане 
организации се вълнуваха 
повече от субсидиите на 
„другарчета“
4 Общинският съвет  
ще дебатира и ще има  
крайната дума по нея

СЪОБЩЕНИЕ

До заинтересованите лица и общественост
Съгласно изискванията на чл. 4, ал. 2 на Наредбата за условията и 

реда за извършване на оценка на въздействието върху околната среда
МАРИЯ ПЕТКОВА ПЕТКОВА, уведомява всички заинтересовани 

лица, че има следното инвестиционно намерение, ,,Изработване 
на проект за изменение на ПУП-ПР за ПИ 48619.505.456 (УПИ IV, 
кв.109), по КК на кв."Василико", гр. Царево, Общ. Царево”.

Писмени възражения и предложения от заинтересованите лица 
могат да се изпратят в 14-дневен срок от обявяване на съобще-
нието на следните адреси:

Община Царево, гр. Царево, ул. ,,Хан Аспарух" №36
РИОСВ-Бургас, гр. Бургас, ул.,,Перущица" №67, ет. 3

Тепърва предстои Общински съвет – Бургас да разглежда докладната записка

Сдружение „Онкоболни и приятели“ е един от примерите за добре работещо НПО 
в здравеопазването

Пенсионерските клубове в Бургас са едни от най-активните в социалните и  
културните дейности

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35
0878 424 698

www.faragency.bg



чените и разгледаните за-
явления, мотивирани пред-
ложения за отхвърляне или 
одобряване на финансира-
не и списък с юридически-
те лица с нестопанска цел, 
които се предлагат да бъ-
дат одобрени за финанси-
ране и финансовите сред-
ства, които се предлага да 
им бъдат отпуснати.

„След това тази доку-
ментация се дава на от-
дел „Бюджет и финанси“ 
за включване в рамката 
на бюджета за съответна-
та финансова година. По 
отношение на публикува-
нето на одобрените и от-
хвърлените предложения 
имаше различни вариан-
ти. Тъй като по така пред-
ложената Наредба това е 
приложение към бюдже-
та, а той задължително се 
публикува, нашето пред-
ложение е този списък да 
бъде публикуван заедно 
с цялата бюджетна про-
цедура, за да може все-
ки, който е заинтересо-
ван, да я види на интер-
нет страницата на общи-
ната. Предложението ми 
е и относно възражения-
та да бъдат входирани към 
Общински съвет – Бургас, 
защото в крайна сметка 
общинските съветници ще 
одобряват това, което ние 
предлагаме като финанси-
ране“, каза още тя.

Срокът за 
кандидатстване 
ще е от 1 до 30 
ноември

Промяна е настъпила и в 
срока за кандидатстване. 
Първоначално е бил зало-
жен от 1 октомври до 30 но-
ември, но впоследствие е 
променен на 1 – 30 ноем-
ври, тъй като според адми-
нистрацията един месец е 
достатъчен за подаване на 
заявленията.

„Другото, което е свър-
зано със заявленията, ка-
сае копията на годишния 
отчет на дейността и фи-
нансовия отчет, който ор-
ганизациите трябва да пре-
дадат. Предложенията на 
всички беше това да от-
падне като заверено ко-
пие. Ние обаче от много 
време се занимаваме с 
това и имаме наблюдени-
ята, че тези отчети много 
често, не по вина на ор-
ганизациите, не са каче-
ни на сайта на агенцията и 
няма откъде да се вземат 
данните. Затова нашата 
редакция, която предлага-
ме, е да могат да ни посо-
чат линк с тази информа-
ция. Ако няма такава ин-
формация, вече е хубаво 
да ни се предостави едно 
копие заверено с оригина-
ла, за да видим базата за 
предходната година“, по-
ясни Ананиева.

Философия на 
Наредбата

След като приключи с 
презентацията, заместник-
кметът Йорданка Ананиева 
представи самата филосо-
фия на Наредбата. По ней-
ни думи и тук са постъпи-
ли множество въпроси и 
предложения – за това кой 
е принципал, дали трябва 
да се изисква информа-
ция, да се преразпределят 
средства преди бюджета 
или след него и т.н. 

Имало е дори предло-
жения трите дейности да 
се разделят в три отделни 
наредби – една за пенси-
онерските клубове, една 

за хората, които работят в 
сектор „Здравеопазване“, 
трета за младежките по-
литики. 

„Аз настоявам и държа 
тази Наредба да е една 
и да кандидатстват всич-
ки бургаски юридически 
лица с нестопанска цел, 
които работят в областта 
на социалните дейности, 
здравеопазването и мла-
дежките политики. Това е 
Наредбата, която под мое 
ръководство е изготвена 
и аз не искам да парце-
лираме сектора допълни-
телно. Няма да отстъпя и 
от това комисията, която 
разглежда предложения-
та, да бъде съставена от 
администрация и общин-
ски съветници. До мо-
мента общинската адми-

нистрация беше изклю-
чително натоварена с от-
говорността сама да пре-
ценява, да взема реше-
ния, да се чуди какво да 
реши, защото наистина е 
много трудно, повярвай-
те ми. Всяка година по-
стъпват много предложе-
ния, сумите се увелича-
ват, организациите ста-
ват все повече и само об-
щинската администрация 
смятам, че е крайно вре-
ме да не взима сама ре-
шенията, а да се включат 
и колегите от Общинския 
съвет. Следващото нещо 
е свързано с взаимоот-
ношенията с бюджета. Тук 
Наредбата е направена 
така, че преди бюджетна-
та процедура колегите от 
отдел „Бюджет и финан-
си“ трябва да ни дадат фи-
нансовата рамка, в която 
ние имаме право да раз-
пределим средствата. Пак 
казвам, исканията са мно-
го и ако сме без рамка, 
ще стане неконтролиру-
ем процесът. Комисията 
трябва да разполага с 
тази рамка, в която може 
да взима своите реше-
ния. Другото, от което не 
бих отстъпила е, че това е 
част от бюджета и се гла-
сува от Общински съвет. 
Моето дълбоко убежде-
ние е, че принципалът по 
взимане на решенията е 
Общински съвет. Това са 
хората, които са избра-
ни от бургаските гражда-
ни. Те са оторизирани да 
променят средствата в 
бюджета. Екипът ни е иде-
ологичен и в интерес на 
добрата работа сме гото-
ви да чуем вашите въпро-
си и предложения“, кате-
горично обясни виждани-
ята си Ананиева.

Тя обясни още, че:
„Според тази Наредба 

от 1 до 30 ноември всич-
ки юридически лица с нес-
топанска цел, които рабо-
тят в трите сфери и жела-
ят да получат финансира-
не, трябва да подадат за-

явление. След което коми-
сията се събира, разглеж-
да предложенията, съста-
вя протокол с мотивира-
ни откази и промени. След 
което това става прило-
жение към бюджета и се 
гласува от Общински съ-
вет. След това общинска-
та администрация сключ-
ва индивидуален договор 
с всеки един от реципиен-
тите. Някои искат задъл-
жително на два транша 
да получават сумите, за-
щото не могат иначе да се 
справят с провеждане на 
дейностите си. Други ис-
кат само целево. Всичко 
това се уговаря в догово-
ра с всяка една от органи-
зациите. При плащанията 
на два транша, между пър-
вия и втори се предоставя 
отчет. До края на бюджет-
ната година всички орга-
низации следва да се от-
четат – до 31 януари. Със 
сигурност всички тук при-
състващи организации се 
надяват тази Наредба да 
доведе до по-голямо фи-
нансиране на конкретните 
им дейности. Това е нор-
мално. Това обаче зави-
си от рамката на бюдже-
та. Отсега го заявявам. 

Когато имаш 5 лева, както 
и да ги погледнеш те са си 
5 лева. Отсега казвам да 
няма свръхочаквания за 
много пари. Финансовите 
параметри тази година ве-
роятно няма да са много 
по-различни от предход-
ната. Въпреки че откак-
то съм заместник-кмет с 
този ресор и отговарям 
за това, всяка година ние 
имаме ръст“.

За миналата година 
отделените в бюджета 
средства за НПО-та бяха 
530 000 лева. Заместник-
кметът обясни, че за след-
ващата е поискала те да са 
в размер на 550 000 лева.

Въпроси и 
предложения от 
присъстващите

В края на общественото 
обсъждане се повдигна-
ха и допълнителни въпро-
си, направиха се и пред-
ложения от присъстващи-
те представители на орга-
низации. 

Апостол Стойчев от 
„Делфи“ благодари на ад-
министрацията за тази 

дългоочаквана по думите 
му Наредба и попита за 
възможността за въвеж-
дането на горен или до-
лен таван за финансира-
нето, тъй като някои орга-
низации пишели повече в 
план-сметките с надежда-
та, че ще вземат поне по-
ловината от това, което за-
явяват. 

Пенсионерските органи-
зации привлякоха внима-
нието на присъстващите от 
други НПО-та като се за-
даваха въпроси защо по-
лучавали еди-си какво фи-
нансиране, дали е на база 
членска маса, твърдеше 
се, че някои организации 
поддържали едни пенсио-
нерски клубове за сметка 
на други и т.н. 

„Членската маса никога 
не е била и няма да е кри-
терий“, заяви Ананиева.

Тя категорично се въз-
противи на въвеждането 
на рамка при финансира-
нето. Обясни също така, че 
при пенсионерските сдру-
жения основно средствата 
са за режийни разходи.

До консенсус между 
присъстващите и админи-
страцията се стигна по въ-
проса с възраженията и 
как трябва да се процеди-
ра с тях. Заместник-кметът 
обясни, че има добър при-
мер за отделен орган – 
арбитраж в Наредбата за 
стимулиране на раждае-
мостта. Там тричленен със-
тав от юристи се произна-
ся окончателно по възра-
женията. Общинският съ-
ветник Даниела Божинова 
се съгласи, че щом в дру-
га Наредба това работи, 

то е добре да се въведе 
и в тази.

Последната също се 
присъедини към благодар-
ностите на сектора за из-
готвянето на Наредба. Тя 
бе на мнение и че трябва 
да има количествена оцен-
ка при разглеждането на 
заявленията. Именно те-
мата с оценките бе и най-
коментираната по време 
на общественото обсъж-
дане.

„Няма как ние да полу-
чим обективирана оцен-
ка. Трябва да има някакъв 
измерител. Това ще ни по-
могне за аранжиране на 
организациите, защото, 
примерно, ще има искания 
за финансиране за 700 000 
лева, когато ги сумираме“, 
заяви Божинова.

Йорданка Ананиева й 
отговори, че исканията 
възлизат на много пове-
че. Божинова посочи, че 
от одобрените средства 
около половината отиват 
за пенсионерски клубове 
и по този начин ще се на-
ложи да отпадат финан-
сиранията за други орга-
низации. 

„За да можем да ги срав-
няваме, те трябва да имат 

оценки в цифри. Може би 
допълнително ще напра-
вите някаква методика за 
оценяването. Имате крите-
риите написани, не е лошо 
да има и цели“, каза тя.

Заместник-кметът отго-
вори, че не е невъзможно 
разработването на такава 
скала, но и че в тези дей-
ности нещата са по-спе-
цифични.

„Когато кандидатстваш 
с проектно предложение, 
ти кандидатстваш за оп-
ределена дейност и реа-
лизиране на мероприятия. 
Голяма част от дейности-
те, които финансираме, са 
свързани с така наречени-
те режийни разходи, необ-
ходими за издръжката на 
дейността. Т.е. ако не мо-
жеш да си платиш тока, 
няма да извършваш дей-
ност. Една част от орга-
низациите не са имотни и 
нямат как сами да се фи-
нансират. Ние не финан-
сираме проект, ние суб-
сидираме цялостната дей-
ност на НПО-тата. И ако 
направите преглед в на-
чина, по който се финан-
сират, ще видите, че и в 
национален план няма та-
кава рангова система, ко-
гато се финансират НПО-
тата на национално ниво. 
Аз съм склонна да напра-
вим точкова система, но 
как да сравним тока на 
една организация, газта на 
втора и дървата на трета. 
Ако тръгнем да разработ-
ваме някаква точкова сис-
тема, за мен е по-логич-
но тя да е по отношение 
на дейностите, отколкото 
на разходите, свързани с 
минималната издръжка на 
дадения офис“, коментира 
Ананиева.

Русин Бориславов от 
Сдружение „Фар“ предло-
жи точковата система да е 
в две отделни части – за 
режийни разходи и за ка-
чество на дейности. 

Заместник-кметът отно-
во припомни, че има ор-
ганизации, които разчи-
тат само на средствата 
за режийни разходи, за 
да развиват дейността си, 
за разлика от други, които 
печелят финансиране и от 
други проекти, привличай-
ки допълнителен ресурс.

„Имаме и доста органи-
зации, които са структу-
рирани да извършват оп-
ределена социална дей-
ност. Посочвам – имаме 
сдружение на майки, ко-
ито се грижат за децата 
с увреждания. Т.е. сами-
те те осъществяват така-
ва грижа на разменни на-
чала. Имат офис и това е 
тяхната грижа, те не кан-
дидатстват с проекти и ня-
мат какво да предложат“, 
посочи тя и обясни, че дей-
ността между различните 
организации е много раз-
нородна. 

В Наредбата няма да бъ-
дат финансирани органи-
зации с дейност по-малко 
от 1 година. Бившият об-
щински съветник и тракий-
ски лидер Тодор Ангелов 
отбеляза, че досега и та-
кива НПО-та са получава-
ли финансиране. 

След още малко обсъж-
дания се стигна до изво-
да, че ще се изработи то-
чкова система, с която ор-
ганизациите ще бъдат за-
познати. В края на среща-
та бе обсъден и въпросът 
ще могат ли организации, 
които получават финанси-
ране чрез Наредбата да 
кандидатстват и по други 
програми.

„Аз нямам против вся-
ко НПО да кандидатства 
за всички възможни сред-
ства. Нека да го правят“, 
завърши Ананиева.
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НПО-та влиза в наредба

Заместник-кметът Йорданка Ананиева (вдясно) 
представи проекта за наредба

В залата в НХК присъстваха най-вече представители на различни организации



Дона МИТЕВА

В първи курс в Колежа 
по туризъм и в катедрата 
по „Маркетинг и туризъм“ 
към университет „Проф. 
д-р Асен Златаров“ тази 
година са приети 100 сту-
денти. Първите петдесет 
учат за професионален 
бакалавър в туризма, а 
останалите - за бакала-
вър. 

В момента тече и прием-
ът по магистърските про-
грами, където се очаква 
да се включат още триде-
сетина студенти. „В тези 
100 студенти има и платен 
прием. Искам да подчер-
тая, че интерес към специ-

алностите в туризма има. 
Но е намален държавният 
прием“, коментира доц. 
Веселина Атанасова, ръ-
ководител на катедра 
„Маркетинг и туризъм“ 
към университета.

В Бургас са дошли да 
учат туризъм и младежи и 
девойки от Украйна.

Има и известни соб-
ственици на бургаски за-
ведения, които усвояват 
теорията в сферата на ту-
ризма, след като вече са 
се сдобили със заведения 
или хотели. Една част от 
тях просто продължават 
обучението си, което пре-
ди години са прекъснали, 
а други започват отнача-

ло, убедени в това, че тео-
рията и практиката тряб-
ва да вървят ръка за ръ-
ка.

„През годините приемът 
драстично намаля, а база-
та в туризма се развива с 
бурни темпове. Така обу-
чението не може да на-
смогне на търсенето. Факт 
е, че обучените кадри в ту-
ризма не достигат за ра-
ботните места, които се 
обявяват. Но мисля, че то-
ва не е само в нашата 
сфера. Категорично има 
интерес към специално-
стите както в Колежа по 
туризъм, така и към тези в 
нашата катедра“, подчер-
та доц. Атанасова.

Съветници питат, 
администрацията отговаря

Украинци учат туризъм в Бургас 
СТрА нИ цА 6 11-13 ОКТОМВрИ 2022

УчилищЕмоето

Научна конференция на тема „Туризъм. Образование. Бизнес”  се проведе в 
Колежа по туризъм при университет „Проф. д-р Асен Златаров”-Бургас

100 са студентите, които се обучават в Колежа 
към университет „Проф. д-р Асен Златаров“

„Черноморски фар“

В Международния ден на 
учителя СУ "Св. св. Кирил 
и Методий"- Созопол орга-
низира ден на отворените 
врати.

Бивши и настоящи учите-
ли отбелязаха празника 
заедно, като бяха част от 
учебния процес. Редом с 
учениците пръв прекрачи 
входа един от дългогодиш-
ните директори на учили-
щето г-н Валентин Андо-
нов, който бе и първият ди-
ректор в новооткрита на-
времето сграда, в която и 
към момента се помещава 
созополското училище.

Преподаването си при-
помниха още учителят по 
математика, физика и 
френски език Стефан Же-
лев, учителят по руски език 
Нина Пазвантова, начал-
ният учител Светла Нико-
лова, учителят по матема-
тика Димитрина Видева, 
както и бившият директор 

Касандра Калата.
По един учебен час с 

учениците от втори клас и 
децата от предучилищната 
група проведоха съответно 
педагозите Мариела Зин-
гинова – ръководител ДДО 
при Община Созопол, и се-
кретарят на МКБППМН 
Яна Сотирова.

Да поздрави настоящи и 
бивши учители за празни-
ка училището посети и за-
местник-кметът на община 
Созопол Тодор Дамянов. 
Той приветства инициати-
вата на Димитрина Щерио-
нова, поднесе поздравите-
лен адрес от кмета Тихо-
мир Янакиев и отправи по-

желания към всички за 
здраве и признателност от 
ученици и родители.

След като учителите, от-
дали немалка част от своя 
живот на созополското 
школо, се запознаха с на-
стоящите ученици, обме-
ниха мнения и добри прак-
тики от годините, през кои-
то са преподавали актив-
но.

Част от празника бе и 
Никола Бобчев, който от 
години се занимава с еко-
логия и изследването на 
вредите от пластмасата по 
Българското Черноморие. 
Той запозна децата с ра-
ботата си и ги запали по 
зелената идея. Заедно с 
любопитните и любозна-
телни ученици наблюдава-
ха пластмасови отпадъци 
под микроскоп и сподели-
ха своите виждания за то-
ва как да предпазим люби-
мото Черно море от за-
мърсявания.

Дона МИТЕВА

Продължава битката на 
учителите с НЕИСПУО,  
въпреки уверението на 
министъра на образова-
нието, направено още 
преди началото на годи-
ната, че всичко ще е на-
ред.

„Не, още не е наред 
нищо. Учителите са из-
нервени. Не могат да си 
вършат работата. Про-
дължава будуването ве-
чер и безкрайните про-
би да се влезе в систе-
мата“, коментира Кон-
стантин  Янков, регио-
нален лидер на Синди-
ката на българските учи-
тели към КНСБ.

От фирмата, която се 
занимава с НЕИСПУО 
са разпратили писмо до 
училищата, в което се 
казва: „Разбираме не-
доволството Ви. Уверя-
ваме Ви, че екипът ни 
работи денонощно, за 
да можем да захраним 

електронния дневник с 
верни данни и да улес-
ним работата Ви след 
това…

За съжаление, несъот-
ветствията при зареж-
дане на данните от  
НЕИСПУО към модул 
„Електронен дневник“ 
не бяха отстранени в оч-
аквания от нас срок – 
3.10.2022 г. Искрено се 
надяваме, че ще бъдат 
отстранени съвсем ско-
ро и през първата сед-
мица на месец октом-
ври ще можете да рабо-
тите нормално“.

В края на първата сед-
мица на октомври обаче 
учителите в Бургас и ре-
гиона продължаваха да 
имат същите проблеми.  

„В петък ранен следо-
бед се опитах отново да 
вляза в системата – ами 
не се получи. Наистина 
се надявам скоро това 
да не е така, защото е 
неприятно и изнервя-
що“, подчерта Янков.

Ден на отворените врати за 
бивши учители в Созопол

Продължава битката  
на учителите  

с електронните дневници

за РЕКЛаМа 
056 82 54 35, 
0878 424 698

www.faragency.bg



Интервю на  
Дона МИТЕВА

- Доц. Вълчев, феномен 
ли бяха опустошителна-
та буря и дъждът, които се 
случиха в региона на Бур-
гас на 17 септември? Има 
ли и какви са научните 
обяснения за това?

- Да, това е природен фено-
мен, който настъпва по-често 
отколкото предполагаме или 
забелязваме, защото негова-
та интензивност и влиянието 
му върху бреговете варира 
в зависимост от конкретни-
те метеорологични условия и 
състоянието на морската по-
върхност.

- Какъв все пак е генези-
сът на явлението?

- Явлението се нарича сей-
ша, като етимологията на тер-
мина е свързана с латинска-
та дума за „сух“, явно про-
диктувано от познатия ни ре-
зултат. 

По същество, това е стоя-
ща вълна, която се образува в 
затворени или полузатворени 
водни басейни, като вътреш-
ни морета, вдадени в сушата 
заливи, езера, дори пристани-

ща, в които е възможно отра-
зяване на постъпващите въл-
ни от твърдите граници. Те се 
предизвикват от резонансно-
то взаимодействие на вълни-
те, породени на морската по-
върхност от изменения в ин-
тензивността на вятъра или 
вариации на атмосферното 
налягане. Тези ефекти най-
често се свързват с морските 
бури, възникващи например 
при преминаване над Черно 
море на средиземноморски 
циклони. 

Черно море е известно и с 
това, че метеорологичната об-
становка често се определя 
от средномащабната атмос-
ферна циркулация, формира-
ща се над самия басейн, ко-
ято е способна много бързо 
да промени времето. В тези 
случаи се образуват интен-
зивни циклонални вихри с ни-
ско налягане в центъра и ви-
соко в периферията им, кои-
то, образно казано, „всмук-
ват“ водата и причиняват от-
клонение на морската повърх-
ност от равновесното º поло-
жение. Когато това се случи 

в непосредствена близост до 
брега, видимият ефект на този 
наклон от периферията към 
центъра на вихъра е оттегля-
нето на водата от крайбреж-
ната зона и осушаването на 
дъното. След преминаването 
на вихрите започва да преоб-
ладава силата на гравитация-
та, която се стреми да върне 
морската повърхност в рав-
новесното º положение, т.е. 
водата се връща към брега, 
откъдето вълната се отразя-
ва, образувайки сейша. За-
тихването º е бавен процес, 
тъй като сейшите са дълги въл-
ни, т.е. височината им е мно-
го по-малка от периода. Кон-
кретните параметри зависят 
от мястото на образуване и 
интензивността на предиз-
викващите ги сили. 

В Черно море височината 
на сейшите варира от някол-
ко до няколко десетки санти-
метра, а периодът – от десет-
ки секунди до десетки минути. 
Добре известни са сейшите в 
Севастополската бухта.

- Черно море е полуза-
творено, гражданите не си 
спомнят морето да се е от-
дръпвало от брега толкова 

силно. Климатичните про-
мени ли предизвикват та-
кова явление?

- Сейшите често са незабе-
лежими с невъоръжено око и 
наблюдателите, намиращи се 
на сушата или в лодки на мор-
ската повърхност, може да не 
забележат възникването им 
поради дългите периоди на 
тези вълни. Както споменах, 
те предизвикват оттегляне на 
морето само при стечение на 
определени обстоятелства, 
което обяснява рядката поя-
ва на стряскащото за гражда-
ните явление.

По отношение на климатич-
ните промени, доколкото те 
предизвикват промяна на ат-
мосферната циркулация, на-
пример изменение на траек-
торията на средиземномор-
ските циклони, то е възможно 
честотата на забележимите 
проявления да се увеличи.

- От Ваша гледна точка 
могат ли да се предвиждат 
подобни явления? Какви са 
методите, които биха поз-
волили това?

- Съвременните прогнози 

на времето, основани на чис-
лени модели, би трябвало да 
предвиждат вероятността за 
появата на сейши, но докол-
кото техният пространствен 
мащаб е ограничен, особе-
но когато става дума за осо-
беностите на местната ат-
мосферна циркулация, как-
то и съвкупността от ефек-
ти, които трябва да се отчи-
тат, точното им прогнозира-
не е трудно.

- Преди години едно ям-
болско село – Ботево, бе по-
метено пак – за едно и също 
явление ли говорим?

- Разбира се, че не. Сейши-
те се образуват само в срав-
нително големи водоеми или 

части от морски басейни, ко-
ито са ограничени от зем-
на повърхност. Най-вероят-
но явлението в село Ботево 
е било в резултат на прели-
ването на язовирите в бли-
зост и излизане от коритото 
на река Калница.

- Какви са бъдещите ри-
скове за повторяемост на 
подобни явления?

- Бъдещите рискове мо-
гат да бъдат свързани с въз-
можни наводнения на ниско 
лежащи крайбрежни учас-
тъци. Не трябва да забравя-
ме, че това е стояща вълна, 
при която водата не само се 
оттегля, но и приижда обра-
тно, като този обратен поток 
може да предизвика извест-
но заливане.

Христоматийни са приме-
рите за наводнения в резул-
тат на сейши във Венециан-
ската лагуна (Адриатическо 
море) и Невския залив (Бал-
тийско море). Поради осо-
беностите на тези водоеми, 
сейшите са често наблю-
давани явления. В това от-
ношение Бургаският залив 
като че ли е най-застраше-
ният участък по българско-
то крайбрежие.

Интересен факт е, че към 
сейшите често се отнасят 
т.нар. метеоцунами – високи 
и опасни вълни, причинени 
от урагани или тайфуни при 
приближаването им към бре-
га. Черноморските шквало-
ве са техни малки братя, ко-

ито, разбира се, не притежа-
ват разрушителната им сила, 
но при преминаването им мо-
гат да се наблюдават подоб-
ни ефекти.

Разбира се, по отношение 
на крайбрежните наводнения 
с морски произход най-опас-
но е покачването на нивото 
в резултат на продължител-
ни ветрове, духащи от морето, 
които нагнетяват водни маси 
към брега и предизвикват ви-
соки ветрови вълни. Това са 
различни процеси, които оба-
че могат да протичат съвмест-
но и да имат трудно прогнози-
руеми взаимодействия.

- Какви превантивни и 
оперативни мерки са не-
обходими и как се разпре-
делят отговорностите за 
тях? Все пак да обърнем 
внимание на страховете на 
хората...

- Превантивните мерки са 
свързани с Плановете за уп-
равление на риска от навод-
нения, които се изготвят от 
Басейнова дирекция за Чер-
номорския район и свърза-
ни с това програми от мерки 
за намаляване на риска, кои-
то се обновяват в рамките на 
шест годишни цикъла. Всъщ-
ност, в момента се намира-
ме в период на актуализация. 
Част от мерките би трябвало 
да бъде и оперативното про-
гнозиране на опасни явления, 
предизвикващи крайбрежни 
наводнения.

- Възможно ли е изслед-

ването на подобни явления 
да бъде използвано за из-
граждане на система за ин-
ституционална реакция?

- Разбира се! Обикновено 
всички инструменти за про-
гнозиране и предлагането на 
възможни мерки за намалява-
не на риска от различно ес-
тество с доказана ефектив-
ност служат за изработва-
не на система, подпомагаща 
взимането на решения от от-
говорните институции в кри-
зисни ситуации. Тук трябва да 
подчертаем, че Община Бур-
гас разполага с модерна Ин-
формационна система за уп-
равление на водите, което е 
голямо предимство по отно-
шение на ранното известява-
не за опасни явления.

- Дали това явление, как-
то и да го наречем, освен 
страх предизвиква и на-
учното любопитство за из-
ползването му в научно-
техническия прогрес?

- Това явление не би тряб-
вало да предизвиква страх в 
едно добре информирано и 
защитено от дейността на ин-
ституциите гражданско обще-
ство. А целта на научния про-
грес би трябвало да бъде ви-
сокотехнологично наблюде-
ние и по-надеждно прогнози-
ране на подобни феномени, 
както и предлагането на съ-
временни, природосъобраз-
ни мерки за намаляване на 
рисковете и последствия-
та от тях.
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Събеседник

Доц. д-р Николай Вълчев, 
директор на Института  
по океанология: 

Сейшите се образуват само  
в сравнително големи водоеми 
или части от морски басейни

• Те са природен феномен, който настъпва по-често 
отколкото предполагаме и забелязваме
• Бургаският залив като че ли е най-застрашеният 
участък по българското крайбрежие

Все още падналите дървета и ремонтите по фа-
сади и покриви напомнят за голямото природно 
изпитание, през което премина Бургас на 17 сеп-
тември. Всеки, станал свидетел на случилото се, 
има някакво свое обяснение. Научно такова оба-
че дава доц. д-р Николай Вълчев.

Николай Вълчев е роден във Варна. Завършил 
е Гражданския морски факултет на ВВМУ „Н. Й. 
Вапцаров“ с две магистратури - по Океанология и 
Екология и опазване на околната среда. Доктор и 
доцент е по специалността „Океанология“. Тясна-
та му специалност са „Вълновите процеси и бре-
говата динамика“. Бил е шеф на секция „Динами-
ка на бреговата зона“ и председател на Научния 
съвет на Института по океанология при БАН.

Директор на института е от февруари 2021 г.



Георги РУСИНОВ

Заместник-кметът на об-
щина Бургас Весна Балти-
на осинови куче от общин-
ския приют. Това стана по 
време на кампанията „Ще 
те обичам, само ме вземи“, 
която се превърна в тради-
ционна за Бургас. Тя се 
проведе в неделния ден, а 
локацията отново бе до 
Пантеона.

Осиновеното куче от 
Балтина се казва Надя. Тя 
е постъпила в приюта бо-
лна от дирофилария и ре-
дица други заболявания. 
Нейната бъдеща осинови-
телка се влюбва в нея и 
участва в лечението и въз-
становяването й, сподели 
един от двигателите на кам-
панията – Дария Хулка.

Освен Надя, с нов дом и 
родител се сдоби и Мая. 

„Кампанията има за ос-

новна цел куче и стопанин 
да се видят и харесат. Да 
се намерят домове на куче-
та от приют. Това в Бургас 
продължава да е трудна 
мисия. Предпочитат се по-
родисти животни. С тези 
кампании още показваме 
истинското лице на дамго-
саните кучета от приюти - 
те са красиви, мили, соци-
ални, радват се на внима-
ние, дават любов, развяват 
опашки, точно като събра-
тята си домашни любимци. 
Нека повече хора видят то-
ва лице и посетят приют - 
независимо кой. Нека раз-
хождат кучета, черпят с ла-
комства, нека не се при-
тесняват да запознаят и 
децата си с тях. Днес тол-
кова деца се докоснаха до 
кучетата и не само, че ни-
кое не пострада, но и беше 
възнаградено със сладки 
целувки! Кучета от приют 

могат да бъдат осиновява-
ни всеки ден! Благодаря на 
всички, които се включиха 

с любов в кампанията!“, 
написа Хулка в социалните 
мрежи.

В кампанията участие 
взеха и бургаски пожарни-
кари, както и редица до-

броволци, които се грижи-
ха за разходките на куче-
тата.
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Каузи

Дона МИтЕВа

Техните мечти са смели, 
техният живот е необикно-
вен, техните картини са 
прекрасни. Това са младе-
жите и децата от Центъра 
за социална рехабилитация 
и интеграция „Сан Стефа-
но“ 23.

За 6 път те подредиха 
своята изложба базар „По-
рив за полет: Имам една 
мечта“. Това са картини, 
направени в дейностите по 
трудотерапия под вещото 
ръководство на Мина 
Джугларска и са доказател-
ство, че младите хора са та-
лантливи художници.

Социалната услуга в общ-
ността цели подкрепа на 
индивидуалното развитие, 
поддържане и придобиване 
на нови способности и са-
мостоятелност на деца и 
младежи с различен вид и 
степен на увреждане, както 
и подкрепа на деца и лица 
от различни рискови групи, 
чрез целенасочени дей-
ности за интеграция и пре-
венция на социалното из-
ключване. Всички са отда-
дени на мисията да си бъ-
дат взаимно полезни.

Вътрешният двор на Екс-
позиционен център „Фло-
ра“ – Бургас даде терен за 
тяхната изява, на която при-
състваха младите художни-
ци, техните роднини и прия-
тели, представители на дру-
ги центрове.

Стана ясно,че от откупки-
те на предходната изложба 
са събрани 1200 лева. С тях 
са закупени нови материа-
ли за направата на карти-
ните, които сега чакат свои-
те щедри собственици.

„Ето ни такива, каквито 

сме. Ето ни тук и сега. След 
като бяхме затворени две 
години заради пандемията. 

Провеждахме онлайн тера-
пия. Всички ги произведо-
хме в художници, за да по-

магат на децата. Важното е, 
че всичко е зад гърба ни. 
Сега сме на живо и мечта-

ем“, каза при откриването 
Джугларска.

Наско изпълни своята 

мечта – да говори по микро-
фона, Гошко каза стихотво-
рение. А авторката на сти-
хотворението, която е на-
правила такива и за пре-
дходните изложби, получи 
символична книжка, в коя-
то те са събрани.

Мечтите на тези смели 
деца и юноши, които изка-
заха на глас пред присъст-
ващите, бяха от това „да 
отиде в София“, през „да 
стане фотограф“, а най-сме-
лата „бе да стане художник 
и да прави изложби по це-
лия свят“.

В продължение на един 
месец картините, изработе-
ни от ползващите услуга в 
ЦСРИ „Сан Стефано“ 23 ще 
могат да бъдат закупени от 
всеки желаещ.

Цветя с „На добър час!“ 
на изложбата поднесе гово-
рителят на ОД МВР Цвете-
лина Рандева.

За шести път изложба базар  
„Порив за полет: „Имам една мечта“

Заместник-кмет осинови 
куче от приюта
4 традиционната кампания  
„Ще те обичам, само ме вземи“  
се проведе за пореден път

4 Само две космати приятелчета 
намериха обаче дом

Весна Балтина се е грижила за Надя още по вре-
ме на лечението й



Дона МИТЕВА

Нов eвропейски регла-
мент разбуни гилдията на 
ловците у нас. Причината 
е въвеждането на пълна 
забрана за използване 
на оловото за ловни це-
ли. Боеприпасите, които 
ще трябва да се използ-
ват, са стоманени или от 
бисмут и струват 10 пъти 
по-скъпо от настоящите 
патрони.

"Инициативата на ЕК 
засяга всички български 
ловци, които са близо 
160 000. Всички оръжия, 
произведени преди 2000 
г. не са тествани и не мо-

гат да стрелят с евтината 
алтернатива на оловото – 
стоманените. Единстве-
ният възможен вариант 
за тях е да се ползват бо-
еприпаси от бисмут, от 
ванадий, които са много 
по-скъпи – 5-6 лева при 
цена сега 50-60 стотин-
ки”, казва в национален 
ефир инженер Васил Ва-
силев, председател на УС 
на Съюза на ловците и 
риболовците в България.

Има подписка срещу 
предложението. От ЛРД 
„Лебед“ – Бургас са се 
подписали 670 ловци. То-
ва заяви Невен Карава-
силев, ръководител на 

бургаското ловно друже-
ство.

Проблемът стана пуб-
личен в навечерието на 
откриването на груповия 
лов на дива свиня.

От ръководството на 
НЛРС-СЛРБ има изпрате-
но становище до Комите-
та по оценка на риска 

(RAC) към Европейската 
агенция по химикалите 
(ECHA) за предлаганото 
ограничение. Заради смя-
на на оръжието и по-скъ-
пите припаси се очаква 
сериозен отлив на ловци, 
което би предизвикало 
трусове в ловностопан-
ската дейност.

„Дори и да не сменят 
оръжието си, част от ло-
вците, особено по-въз-
растните или тези с по-
ниски доходи, вероятно 
ще се откажат заради по-
високата цена на патро-
ните, защото вътре оло-
вото се замества или със 
стомана, или с бисмут. 
На част от тях оръжието 
не е пригодено да стреля 
с новите патрони. А една 
пушка струва между 1300 
и 5000 лева в зависимост 
от марката и класа“, ка-
тегоричен е Караваси-
лев.

Бившият зам. областен 
управител Владимир Кру-
мов, който е известен 
ловджия, също коменти-
ра проблема със смяната 
на оловото със стомана 
или бисмут в патроните 
за лов.

„Патроните със сигур-
ност ще станат по-скъпи. 
Не знам защо го правят 
това нещо. Един вид, че 
оловото замърсява при-

родата. Това ли е най-се-
риозният проблем на при-
родата. Колко патрона се 
изстрелват при лов? Има 
случаи само се разхож-
даме – ловен туризъм. 
Последните две години 
заради Африканската чу-
ма по свинете повечето 
излети се превръщат са-
мо в разходка в гората. 
Ходиш, обикаляш и нищо 
не гръмваш.

Вместо да се хвърлят 
усилия за ограничаване 
на пластмасата дето се 
бълва. Има толкова сери-
озни проблеми за реша-
ване – а се стигна до па-
троните на ловците. За 
мене това е несериозно. 
Но със сигурност вноси-
телите на ограничението 
си имат доводи.

Ако е стоманен патро-
нът и улучи животно, мо-
же да не го умъртви, са-
мо да го рани, което не е 
много хуманно. Така раз-
съждавам“, казва Кру-
мов.

Част от ловците  
захвърлят оръжието
4 Цените на патроните  
ще се повишат
4 670 души от Бургас са се 
подписали срещу забраната 
да се използва олово 
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Невен Каравасилев

Владимир Крумов

Весела ГОрАнОВА

Доскоро по Черномори-
ето се оплакваха, че все 
още няма риба. Тези дни 
обаче нещата са се проме-
нили и "лодките се връщат 
с пълни мрежи", както пее 
Кичка Бодурова.

Освен в Ахтопол, вече и 
рибарите в Созопол се 
хвалят с подобен улов.

„Паламуд има, но не е 
чак толкова, както се пи-
ше, че морето завряло. 
Има повече на юг край Ца-
рево и Ахтопол“, обясниха 
рибни търговци. По думите 
им, има и скок в цената с 
поне левче. По магазините 
на морето върви между 8 и 
10 лева килограмът, а по-
дребните, известни като 
циганки, струват 6 лева.

По 10 лева е и на пазара 
„Краснодар“, като и в не-
делния ден имаше огромен 
наплив пред сергиите за 
риба.

Домакини се похвалиха, 
че започват и консервира-
нето й.

Лодки с по 3 тона пресен 
паламуд вадят край Созопол
По 10 лева е на пазара „Краснодар“

„Черноморски фар“

В турнира за Югоизточ-
на България, чийто дома-
кин бе ЛРС - Ямбол, се 
включиха 25 ловци и 5 от-
бора. Отборно на първо 
място се класира ЛРС - 
Бургас.

Сред състезателите има-
ше и две ловни дами, кои-
то се представиха блестя-
що и постигнаха резулта-
ти, с които победиха доста 
от колегите си. Това бяха 
Татяна Ангелова и Гергана 
Делчев, а за тях имаше по-
дарък - храна за ловните 
им помощници от един от 
спонсорите на турнира, съ-
общават от slrb.bg 

След оспорвана надпре-
вара и напрегнати баражи 
съдиите Милен Тодоров, 
Драгомир Костадинов и 
Любомир Стефанов опре-
делиха следното отборно 
класиране.

1. ЛРС - Бургас
2. ЛРС - Брезово
3. ЛРС - Кърджали
В индивидуалното Бур-

гас също има добро при-
съствие:

Георги Кацаров от ЛРС - 
Брезово с дратхаар Верта 
от „Наслука“ – след бараж

Георги Тодоров от ЛРС - 
Бургас с дратхаар Бирко 
вом Шнепфенхайм – след 
бараж

Валентин Илиев от ЛРС - 

Ямбол с курцхаар Рамон – 
след бараж

Георги Ангелов от ЛРС-
Кърджали с епаньол бре-
тон Цания

Сашо Райчев от ЛРС-
Брезово с английски сетер 
Ник дел Ненковски

Павлин Казаков от ЛРС-
Бургас с дратхаар Улан 
Юрагрунд

Наградите на победите-
лите от турнира за Югоиз-
точна България –  купи, ме-
дали, грамоти и абонамент 
за вестник „Наслука“, оси-
гурени от НЛРС-СЛРБ, връ-
чи  председателят на ЛРС-
Ямбол и на Комисията по 
кинология към УС на НЛРС-
СЛРБ Стоян Стоянов. 

Добро представяне на 
бургазлии в регионално 
състезание „Св. Хуберт“ 
Купата на нЛрС-СЛрБ излъчи своите финалисти

„Черноморски фар“

След подаден сигнал на 
тел. 112 за незаконно поста-
вени мрежи в язовир Ман-
дра, екип от инспектори на 

РК Бургас извърши провер-
ка с патрулна лодка на  
ИАРА на посоченото в сиг-
нала място. В хода на про-
верката бяха установени  в 
работно положение 20 броя 

мрежи с обща дължина 2000 
метра. Уловената в тях риба 
от вида платика и сребриста 
каракуда бе освободена и 
върната незабавно във во-
дите на язовира.

2000 метра незаконни мрежи 
извадиха от Мандра



„Черноморски фар“

България избегна топ отборите за 
Евро 2024. България попадна в група 
G на квалификациите за Европейско-
то първенство по футбол през 2024 г., 
което ще се проведе в Германия. На-
шият национален отбор ще има за съ-
перници Унгария, Сърбия, Черна го-
ра и Литва, като групата е с пет от-
бора.

На Европейското първенство ще се 
класират първите два отбора от вся-
ка група, пише dnes.bg. Последните 
три места ще бъдат разпределени с 
плейофни мачове от страни, които са 
постигнали това право чрез завърши-
лия преди месец турнир „Лига на на-
циите“.

Групата може да бъде определена 
като доста добра, приемлива и срав-
нително изравнена. Унгария, която из-
живява ренесанс на своя футбол, е во-

дач в групата. Сърбия също се нами-
ра в много силна форма, има и много 
качествени индивидуалности. Остана-
лите два отбора са винаги опасната 
Черна гора, с която България има дос-
татъчно мачове, въпреки краткото все 
още футболно съществуване на мал-
ката балканска страна. Литва беше съ-
перник на България и в квалификаци-
ите за „Катар 2022“, като двата отбо-

ра си размениха по една победа.
Квалификациите за момчетата за 

треньора на България Младен Кърс-
таич ще стартират на 23-25 март дого-
дина, следва още един мач в периода 
26-28 март. Останалите четири двой-
ки мачове са през юни, септември и 
ноември следващата година.

Група G: Унгария, Сърбия, Черна го-
ра, България, Литва

СКАНДАЛ

Страхотен жребий за нашите, 
избегнахме топ отборите за Евро 2024

Cтра ни ца 10 11-13 ОКтОМВри 2022

„Черноморец“ записа трудна победа 
на старта на новия сезон в Национална-
та баскетболна лига.

На свой терен в зала „Бойчо Брънзов“ 
тимът се наложи над „Шумен“ с 94:87. 
Двата отбора изиграха много оспорван 
двубой, в който победителят бе опреде-
лен едва в самия край, пише bgbasket.
com. Заради травма за домакините не иг-
ра Джъстин Уотс.

В следващия кръг „Черноморец“ ще 

гостува на „Академик“ Пловдив, докато 
за „Шумен“ предстои визита на ЦСКА.

Георги Боянов бе над всички за успеха с 
23 точки и 10 борби. По 20 точки реализи-
раха Симеон Лепичев и „Кинг Революшън“, 
а с 12 и 8 асистецнии е Николай Титков.

За „Шумен“ най-резултатен с 19 точки 
бе Рей Идову. Майк Адеунми има 18 точ-
ки и 14 борби, с 15 точки е Николай Ге-
оргиев, 14 отбеляза Адриян Секулов, Ге-
орги Кендеров записа 10 и 7 борби.

Баскетболният „Черноморец“  
с трудна победа на старта на сезона

Чф

При нациОнаЛитЕ

Кръстосва ли 
робот 
английските 
терени,  
или феновете 
забравиха какво е 
истински футбол

Тези дни във футболния свят се случва нещо, което 
не се е случвало от доста време насам. Норвежецът 
Ерлинг Халанд чупи всякакви рекорди с отличната си 
игра и изключителната си резултатност. За пример във 
Висшата лига на Англия, където от този сезон е играч 
на „Манчестър Сити“, Халанд е отбелязал 15 гола в 10 
мача. Таранът на „гражданите“ бележи гол след гол и 
в Шампионската лига и едва на 22 години, вече има 28 
попадения в турнира, смятан за мерило на най-голе-
мите и велики играчи.

Така! Дотук нищо ненормално – много добър млад 
играч, който е в страхотна форма, заслужено събира 
погледите на фенове от цял свят с играта си и похва-
ли както от настоящи играчи, така и от легенди от близ-
кото минало. Е, вниманието, което Халанд събира, да-
леч не е само от доброжелатели. 

Полудели ли са английските фенове? Този въпрос 
изниква след като съвсем сериозна подписка с над 
400 000 души, подписали се в нея, се появи на бял свят. 
Разписалите се хиляди английски фенове твърдят, че 
норвежецът Ерлинг Халанд е... робот! Да, точно така – 
робот! Това било единственото обяснение за неверо-
ятната игра на централния нападател и отбелязването 
на толкова голове. 

Ако продължава с това темпо, то спокойно до края 
на сезона Халанд може да е отбелязал 50 гола, и то 
само в първенството. Това обаче ще се случи, защото 
от доста време насам наблюдаваме един млад играч, 
който (поне за момента) не е станал жертва на модер-
ния футбол. Този, в който играчите са по-известни и 
богати от холивудски звезди, забъркват се в сканда-
ли, движат с манекенки и така нататък. 

Виждаме един млад играч, който е отдаден на игра-
та, защото я обича и това си проличава на терена. 
Трябва да отбележим заслуженото и на съотборници-
те на Халанд в „Манчестър Сити“, тъй като ако няма-
ше толкова много добри играчи около себе си, норве-
жецът едва ли щеше да бележи по 2-3 гола, че и пове-
че във всеки мач. Гладът за голове на младата звезда 
обаче е налице. 

Някак си изглежда, че привържениците са отвикна-
ли от истинската игра, наречена футбол, и са свикна-
ли прекалено много любимите им футболисти да се 
вживяват на филмови звезди, вместо да се стараят да 
са футболни такива. Нуждата от дълбок анализ на ко-
мерсиализацията в любимата на милиони игра е пове-
че от необходима, защото когато феновете свикват с 
посредствени играчи, за които се харчат милиони, един 
Халанд, който просто играе и се забавлява от това, ко-
ето прави, се вижда като робот на затъпелите маси.

Дали пък не става въпрос и за друго, освен глупост 
на феновете? Дали гордите албионци не могат да по-
вярват, че толкова добър нападател от много време 
насам не е англичанин? Изглежда е така, тъй като Ха-
ланд бе атакуван още преди да започне сезона с но-
вия си клуб. Той дойде като трансфер от германската 
Бундеслига, която феновете на Острова често опреде-
лят като „селска“, „фермерска“ и т.н. По адрес на Ха-
ланд имаше коментари за добрата му форма още ка-
то играч на „Борусия Дортмунд“, че „във фермерската 
лига е нормално да се вкарват толкова много голо-
ве“. 

Е, Халанд им показа нагледно, че и в „най-силното 
първенство на планетата“, както е определяна Висша-
та лига на Англия, може да бележи гол след гол, мач 
след мач. Когато обаче гордостта граничи с глупостта, 
се ражда петицията „Изгонете Ерлинг Халанд от Ви-
сшата лига, той е робот!“. В политкоректните времена 
всеки свикна, а и има право, да се жали от каквото си 
поиска – в случая от предполагаема „машина за голо-
ве“ – термин, доскоро приеман единствено като мета-
фора. Цената на модерните времена и кенсъл култура-
та, какво да се прави?

КОМЕНТАР

ГЕОрГи рУСинОВ

Следете новините 
в развитие и на мобилната 
версия, достъпна за всички 
смарт устройства

www.faragency.bg

Пълен жребий за квалификациите на „Евро 2024“:
Група а: Испания. Шотландия, Норвегия, Грузия, Кипър.
Група В: Нидерландия, Франция, Ирландия, Гърция, Гибралтар.
Група С: Италия, Англия, Украйна, Северна Македония, Малта.
Група D: Хърватия, Уелс, Армения, Турция, Латвия.
Група Е: Полша, Чехия, Албания, Фарьорски острови, Молдова.
Група F: Белгия, Австрия, Швеция, Азербайджан, Естония.
Група G: Унгария, Сърбия, Черна гора, България, Литва.
Група H: Дания, Финландия, Словения, Казахстан, Северна Ирландия, Сан Марино.
Група I: Швейцария, Израел, Румъния, Косово, Беларус, Андора.
Група J: Португалия, Босна и Херцеговина, Исландия, Люксембург, Словакия, Лихтенщайн.

„Черноморски фар“

Голямо признание полу-
чи легендарният бургаски 
борец Дончо Жеков. Евро-
пейският шампион от Мад-

рид 1974 година и световен 
вицешампион от Истанбул 
същата година беше награ-
ден с плакет от Българска-
та федерация по борба. По-
водът беше 70-годишнината 

на Дончо Жеков, която той 
чества на 1 август.

Плакета връчи президен-
тът на родната федерация 
Христо Маринов. Присъст-
ваха още Валентин Райчев 

- генерален секретар, пред-
седателят на "Мастърс" фе-
дерацията у нас Здравка 
Йорданова. Неотлъчно до 
Дончо Жеков беше имени-
тият треньор на руенските 
борци Баязит Кемал.

Церемонията по награж-
даване се състоя по време 
на Световното първенство 
за ветерани, което се про-
вежда в Пловдив при учас-
тието на борци от 47 държа-
ви.

До битката за бронза в 
категория 100 кг във възрас-
товата група до 50 години 
достигна бургазлията Сте-
фан Георгиев. Президентът 
на клуба по свободна бор-
ба "Черноморец" получи 
контузия и не беше в състо-
яние да излезе на тепиха в 
малкия финал срещу друг 
българин - Мехмед Кодаков. 
Така Стефан Георгиев оста-
на на почетното пето мяс-
то.

Световното по борба в 
пловдивската зала "Коло-
друма" продължи до неде-
ля.

Голямо признание за легендарен бургаски 
борец, наградиха с плакет Дончо Жеков
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06:00 - Сутрешен блок
09:00 - По света и у нас
09:15 - Култура.БГ
10:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл
11:15 - Бързо, лесно, вкусно /п/
11:45 - Телепазарен прозорец
12:00 - По света и у нас
12:30 - Референдум /п/
13:30 - Живот на граница документален филм 
/България, 2015г./, режисьор Пепа Коши-
шка-Зяпкова
14:00 - Малки истории
14:15 - Телепазарен прозорец
14:30 - Приключенията на горските мечоци 
анимационен филм
14:45 - Капри тв филм /67 еп./
15:40 - Телепазарен прозорец
16:00 - По света и у нас
16:10 - Новини на турски език
16:30 - Бързо, лесно, вкусно
17:00 - БНТ на 60 /п/
18:00 - По света и у нас
18:20 - Още от деня
19:00 - Потомци на слънцето тв филм /5 еп./
20:00 - По света и у нас
20:45 - Спортни новини
21:00 - Бизнес.БГ
21:30 - Джинс
22:00 - БНТ на 60
23:00 - По света и у нас
23:30 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 еп./(12)
00:15 - Култура.БГ /п/
01:15 - 100% будни предаване за здравосло-
вен лайфстайл/п/
02:15 - Потомци на слънцето тв филм 

/5 еп./п/
03:25 - Капри тв филм /67 еп./п/
04:15 - Законът на Дойл 3 тв филм /4 
еп./п/(12)
05:00 - Още от деня
05:40 - Телепазарен прозорец

06:00 - "Трансформърс: Рескю Ботс" 
- анимация, с.3 еп.8
06:30 - "Тази сутрин" - информаци-
онно предаване с водещ Антон Хе-
кимян
09:30 - "Преди обед" - токшоу с во-
дещи Десислава Стоянова и Алек-
сандър Кадиев
12:00 - bTV Новините - обедна еми-
сия
12:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
13:30 - Премиера: "Втори шанс" - 
с.2 еп.19
15:00 - Премиера: "Шест сестри" - 
с.6 еп.49
16:00 - "Едно голямо семейство" 
- еп.7
17:00 - bTV Новините
17:25 - "Лице в лице" - публици-
стично предаване с водещ Цветан-
ка Ризова
18:00 - Премиера: "Опасни улици" - 
с.13 еп.98
19:00 - bTV Новините - централ-
на емисия
20:00 - Премиера: "Сълзи от Рая" 
- еп.93

21:00 - "Фермата: Нов свят" - ри-
алити, с.5
22:30 - "Комиците и приятели" - ко-
медийно шоу
23:00 - bTV Новините - късна емисия
23:30 - "Луцифер" - с.2 еп.16
00:30 - "Стрелата" - с.2 еп.8
01:30 - "Домашен арест" - с.2 еп.16
02:00 - bTV Новините /п./
02:30 - "Преди обед" /п./
04:40 - "Опасни улици" /п./ 
05:30 - "Лице в лице" /п./

06:20 - "Здравей, България" 
09:30 - "На кафе" - предаване

12:00 - Новините на NOVA
12:30 - "Моят живот" - с. 3
13:30 - "Остани с мен" (премиера) 
15:00 - "Прости ми" (премиера) 
16:00 - Новините на NOVA
16:10 - "Плюс - Минус" - публици-
стично предаване, на живо
17:00 - "Намери ме" (премиера) 
17:55 - "Теглене на Лото 5 от 35 - 

"Златната топка"
18:00 - "Семейни войни" (премиера) - 
телевизионна игра
19:00 - Новините на NOVA - централ-
на емисия
20:00 - "Откраднат живот: Кръвни 
връзки" (премиера) - с. 8
21:00 - "Игри на волята: България" 
(премиера) - риалити
22:00 - "Пътят на честта" (премиера) 
23:00 - Новините на NOVA
23:30 - "Добрата съпруга" - с. 2
00:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6
01:30 - "Завинаги свързани" 
02:30 - "Слънце и луна" 
04:30 - "Пожарникарите от Чика-
го" - с. 6 /п/
05:20 - "Добрата съпруга" - с. 2 /п/

06:30 - Шпионката на Коко - Скри-
та камера
06:59 - Делници - с Николай Колев
10:30 - EuroTV Shop
11:00 - Кардиограма - с проф. Д-р 
Надка Бояджиева
12:00 - Психологически портрет - с 
Рени Анастасова
13:00 - Новини

13:15 - Заедно българи - с Алексан-
дър Томов
14:15 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
15:15 - Новини
15:30 - EuroTV Shop
16:00 - Делници - с Николай Колев
19:30 - Новини
20:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич
22:00 - България на живо - с Иво 
Божков
23:00 - Новини
23:30 - Шесто чувство
01:30 - Телепазарен прозорец
02:00 - EuroTV Shop
03:30 - Светът и всичко в него - със 
Симеон Идакиев
04:30 - Темида - цената на истината - 
с Нина-Никол Хамилтън
05:00 - Честно казано - с Люба Ку-
лезич

ями" - с. 7
21:00 - "Железният човек 2" - екшън-фан-
тастика с уч. на Робърт Дауни-мл., Ми-
ки Рурк, Скарлет Йохансон, Гуинет Пол-
троу, Дон Чийдъл, Сам Рокуел, Самюел Л. 
Джаксън, Пол Бетани и др.
23:30 - "От местопрестъплението: Ма-
ями" - с. 7 /п/

06:00 - "Гаражът на Джей Лено" - ри-
алити, с. 2
06:50 - "Уокър - тексаският рейнджър" 
- с. 3 /п/
07:50 - "Черният списък" - с. 4 /п/
09:10 - "Да се посмеем"
10:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1 /п/
11:00 - "В.И.П" - с. 4
12:00 - "Хавай 5-0" - с. 6 /п/
13:00 - "Уокър - тексаският рейн-
джър"- с. 3
14:00 - "Черният списък" - с. 4
15:00 - "Агентите на ЩИТ" - с. 1
16:00 - "Женени с деца" - с. 2, 2 еп.а
17:00 - "Американска нинджа 2" - екшън с 

06:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6 /п/
07:00 - "Инспектор Джордж Джент-
ли" - с. 6
08:50 - "Ангел на Коледа" - романтичен 
филм с уч. на Дженифър Финигън, Джо-
натан Скарфи, Холи Робинсън Пийт, Та-
мо Пеникет и др.
11:00 - "От местопрестъплението: Ню 
Йорк" - с. 6
12:00 - "Кралицата девственица" - исто-
рическа драма с уч. на Ан-Мари Дъф, Та-
ра Фицджералд, Сиена Гилори, Иън Харт, 
Том Харди, Декстър Флетчър и др., II част
14:10 - "Следващото карате хлапe" - ек-
шън с уч. на Пат Морита, Хилари Су-
онк, Майкъл Айрънсайд, Констанс То-
уърс и др. /п/
16:30 - "Съкровището: Книгата на тайни-
те" - приключенски екшън с уч. на Никъ-
лъс Кейдж, Даян Крюгер, Джъстин Барта, 
Джон Войт, Хелън Мирън и др. /п/
19:00 - "София - Ден и Нощ" - риали-
ти сериал
20:00 - "От местопрестъплението: Ма-

СРЯДА
Температура: 16/20°C
Облачно, кратък дъжд
Вероятност за валежи: 71%
Вероятност за буря: 0%
Облачност: 59%

ЧЕТВЪРТЪК
Температура: 15/23°C
Променлива облачност
Вероятност за валежи: 37%
Вероятност за буря: 3%
Облачност: 44%
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О Б Я В А
за откриване на процедура чрез подбор на 
проектни предложения за предоставяне на 

финансова помощ

„МИГ Средец“, обявява процедура чрез подбор на 
проектни предложения № BG06RDNP001-19.584 „МИГ 
Средец -  подмярка 7.2 „Инвестиции в създаването, 
подобряването или разширяването на всички видове 
малка по мащаби инфраструктура” от мярка 7 „Основ-
ни услуги  и обновяване на селата в селските райо-
ни” с няколко  крайни срока за кандидатстване от 
Стратегия за Водено от общностите местно развитие 
на „МИГ Средец“ – втори прием, Програма за разви-
тие на селските райони 2014-2020. 

1. НАИМЕНОВАНИЕ НА МЯРКАТА ОТ СТРАТЕГИЯ-
ТА ЗА ВОМР

подмярка 7.2. „Инвестиции в създаването, подобря-
ването или разширяването на всички видове  малка 
по мащаби инфраструктура”, мярка 7 „Основни услу-
ги  и обновяване на селата в селските райони”

2. ДОПУСТИМИ КАНДИДАТИ
2.1. Община Средец (за дейности без доизгражда-

не и ново строителство на канализационна мрежа);
2.2. Юридически лица с нестопанска цел за дей-

ности, свързани със социалната и спортната инфра-
структура и културния живот;

2.3. Читалища за дейности свързани с културния 
живот;

2.4. „МИГ Средец“ съгласно условията на Чл. 19 ал. 
3 и ал. 5 на Наредба 22 от 18.12.2015 г.

3. ДОПУСТИМИ ДЕЙНОСТИ
3.1. Строителство, реконструкция и/или рехабили-

тация на нови и съществуващи улици, тротоари и съ-
оръженията и принадлежностите към тях в населени 
места;

3.2. Изграждане и/или обновяване на площи, за ши-
роко обществено ползване, предназначени за трайно 
задоволяване на обществени потребности от общин-
ско значение;

3.3. Изграждане, реконструкция, ремонт, оборудва-
не и/или обзавеждане на социална инфраструктура за 
предоставяне на услуги, които не са част от процеса 
на деинституционализация на деца или възрастни, 
включително транспортни средства;

3.4. Реконструкция и/или ремонт на общински сгра-
ди, в които се предоставят обществени услуги, с цел 
подобряване на тяхната енергийна ефективност;

3.5. Изграждане, реконструкция, ремонт, оборудва-
не и/или обзавеждане на спортна инфраструктура;

3.6. Изграждане, реконструкция, ремонт, реставра-
ция, закупуване на оборудване и/или обзавеждане на 
обекти, свързани с културния живот, вкл. мобилни та-
кива, вкл. и дейности по вертикалната планировка и 
подобряване на прилежащите пространства;

3.7. Реконструкция, ремонт, оборудване и/или об-
завеждане на общинска образователна инфраструк-
тура с местно значение в селските райони.

4. ДОПУСТИМИ РАЗХОДИ
4.1. Изграждането, включително отпускането на ли-

зинг, или подобренията на недвижимо имущество;
4.2. Закупуването или вземането на лизинг на но-

ви машини и оборудване, обзавеждане до пазарната 
цена на актива;

4.3. Общи разходи, свързани с изброените по-го-
ре, например хонорари на архитекти, инженери и кон-
султанти, хонорари, свързани с консултации относно 
екологичната и икономическата устойчивост;

4.4. Нематериални инвестиции: придобиването или 
развитието на компютърен софтуер и придобиването 
на патенти, лицензи, авторски права, търговски мар-
ки. 

Важно!!! 
По процедурата са допустими   и общи разходи, 

свързани с изброените по-горе, например хонорари 
на архитекти, инженери иконсултанти, хонорари, свър-
зани с консултации относно екологичната и икономи-
ческата устойчивост, като  тези  разходи не трябва 
да надхвърлят 12% от общия размер на допусти-
мите инвестиционни разходи.

Разходите за разработване на бизнес план, включ-
ващ предпроектни изследвания и маркетингови стра-
тегии или попълване на анализ-разходи-ползи (фи-
нансов анализ), извършване на предпроектни проуч-
вания и окомплектоване на пакета от документи и кон-
султантски услуги, свързани с изпълнението, и отчи-

тане на дейностите по проекта до изплащане на по-
мощта не следва да надхвърлят 5 на сто от стой-
ността на допустимите разходи.

5. ПЕРИОД ЗА ПРИЕМ И МЯСТО ЗА ПОДАВАНЕ НА 
ПРОЕКТНИ ПРЕДЛОЖЕНИЯ

Началният срок за подаване на проектните предло-
жения е в деня на публикуване на обявата в ИСУН 
2020.

На основание чл.42, ал.4 от ПМС161/04.07.2016 г. 
настоящата процедура за подбор на проекти предло-
жения е с няколко срока на кандидатстване за пода-
ване на проектни 

Начална дата за втори прием: 10.10.2022 г. 
Краен срок за подаване на проектните предло-

жения по процедурата, втори прием:  19.12.2022 г., 
17:00 ч.

При наличие на остатъчен финансов ресурс  след 
втория прием ще бъде отворен трети прием с нов 
краен срок.

Проектните предложения по настоящата процедура 
за подбор на проекти се подават, чрез Информацион-
ната система за управление и наблюдение на Струк-
турните инструменти на ЕС в България (ИСУН 2020).
Интернет адресът на модула за електронно кандидат-
стване на ИСУН 2020 е: http://eumis2020.government.
bg/, където е налично ръководство за работа със сис-
темата.

6. БЮДЖЕТ НА ПРИЕМА
Настоящия прием по процедурата е с финансов ре-
сурс 272 420,86 

7. МИНИМАЛЕН И МАКСИМАЛЕН РАЗМЕР НА ФИ-
НАНСОВАТА ПОМОЩ, ПРЕДОСТАВЯНА ЗА ПРОЕКТ

7.1. Минимален размер на безвъзмездната финан-
сова помощ: 10 000,00 лева

7.2. Максимален размер на безвъзмездната финан-
сова помощ: 200 000,00 лева

 Интензитет на помощта - 100% от общите 
допустими разходи на проекта.

8. КРИТЕРИИ ЗА ИЗБОР НА ПРОЕКТНИ ПРЕДЛО-
ЖЕНИЯ И ТЯХНАТА ТЕЖЕСТ

Критерии за техническа и финансова оценка 

№ Раздели Точки

1. Проекти представени от НПО и читалища  15
2. Проекти с обществена значимост и кул-

турна насоченост
20

3. Инвестиции в подобряване на образова-
телната  и спортна инфраструктура

20

4. Над  40%   от населението ползващо съз-
дадената или подобрена услуга

10

5. Инвестиции в повече от едно населено 
място на територията 

10

6.

Инвестиции в населени места с население до:
50 души 5 
100 души 10 
150 души 15  
над 150 души 25

ОБЩО 100

За да бъде предложено за финансиране едно про-
ектно предложение, общата крайна оценка на етап 
техническа и финансова оценка трябва да е рав-
на или по-голяма от 25 точки. 

9. ЛИЦА  ЗА  КОНТАКТ И МЯСТО ЗА ДОСТЪП ДО 
ПОДРОБНА ИНФОРМАЦИЯ

9.1. Пълният пакет документи за кандидатстване са 
публикувани на следните интернет адреси:  

• електронната страница на СНЦ „МИГ Сре-
дец“.  http://mig-sredets.eu/, секция „Документи“, под-
секция „Мерки от СВОМР по ПРСР“;

• електронната страница на ИСУН 2020 - https://
eumis2020.government.bg/ .

9.2. Лица за контакт и адрес на офиса на СНЦ „МИГ 
СРЕДЕЦ“ :

• Русанка Лапова (Изпълнителен директор),  тел. 
0882881359 

• Стоянка Иванова(експерт), тел. 0882881358 
Адрес: гр. Средец, ул. „Лиляна Димитрова“ 1, ет. 2, 

e-mail: lider_sredets@abv.bg 

10. НАЧИН НА ПОДАВАНЕ НА ПРОЕКТНИ ПРЕДЛО-
ЖЕНИЯ

Подаването на проектно предложение по настояща-
та процедура се извършва изцяло по електронен път 
чрез ИСУН 2020 с Квалифициран електронен подпис 
(КЕП).

ЕВРОПЕЙСКИ  ЗЕМЕДЕЛСКИ ФОНД ЗА РАЗВИТИЕ НА СЕЛСКИТЕ РАЙОНИ ОБЯВА

На основание чл.35 ал.1 от Закона за общинската собственост, във връзка с чл.49 ал.1 ал.2 и чл.86 ал.1 
от Наредба№1 за придобиване, управление и разпореждане с общинско имущество, в изпълнение на Ре-
шения №724/28.02.2022 г., №726/28.02.2022 г., №727/28.02.2022 г., №859/02.08.2022 г., №728/28.02.2022 
г., №731/28.02.2022 г., №734/28.02.2022 г., №735/28.02.2022 г. и №867/02.08.2022 г. на Общински съ-
вет гр.Поморие и Заповед №РД-16-1804/06.10.2022 г. на Кмета на Община Поморие е

ОТКРИТА ПРОЦЕДУРА ПО ПРОВЕЖДАНЕ НА ПУБЛИЧЕН ТЪРГ

с явно наддаване за продажба на имоти – частна общинска собственост, както следва:

І. Предмет:

№ Акт за частна общин-
ска собственост

Местонахождение на имота Площ Начална тръжна це-
на в лева /без ДДС/

1 7121/14.09.2022 г. с.Горица
ПИ 16064.601.922  УПИ I кв.18

468 кв.м 8300,00 лв.

2 6624/22.04.2019 г. с.Бата  кв.50  УПИ ХХI 947 кв.м 9780,00 лв.
3 709/09.05.2000 г. с.Бата  кв.42  УПИ ХI 1147 кв.м 11220,00 лв.
4 6151/15.06.2017 г. гр.Каблешково

ПИ 35033.501.1157  УПИ V кв.18
775 кв.м 19820,00 лв.

5 6106/02.03.2017 г. гр.Каблешково
ПИ 35033.501.397  УПИ I кв.7

843 кв.м 21560,00 лв.

6 5971/23.03.2016 г. гр.Каблешково
ПИ 35033.501.1159  УПИ II кв.19

672 кв.м 17194,00 лв.

7 5972/23.03.2016 г. гр.Каблешково
ПИ 35033.501.1160  УПИ III кв.19

687 кв.м 17570,00 лв.

8 5973/23.03.2016 г. гр.Каблешково
ПИ 35033.501.1161  УПИ IV кв.19

686 кв.м 17540,00 лв.

9 7039/09.05.2022 г. гр.Каблешково
ПИ 35033.501.1586  УПИ III кв.21

729 кв.м 28430,00 лв.

10 7040/09.05.2022 г. гр.Каблешково
ПИ 35033.501.1587  УПИ IV кв.21

585 кв.м 22820,00 лв.

11 5984/29.03.2016 г. гр.Поморие ПИ 57491.505.104 566 кв.м 39 620,00 лв.
12 6760/06.12.2019 г. гр.Поморие ПИ 57491.508.249 9525 кв.м 819 150,00 лв.
13 6995/24.01.2022 г. с.Белодол УПИ I кв.1 1052 кв.м 13680,00 лв.
14 5644/01.12.2014 г. гр.Ахелой ПИ 00833.501.539 878 кв.м 52680,00 лв.
15 6699/04.11.2019 г.

6753/25.11.2019 г.
6799/02.06.2020 г.

гр.Ахелой ПИ 00833.502.158
Сгради с идентификатори:

00833.502.158.1
00833.502.158.2
00833.502.158.3

854 кв.м

60 кв.м
58 кв.м
59 кв.м

59780,00 лв.

22180,00 лв.
21450,00 лв.
21810,00 лв.

Общо: 125220,00 лв.
16 7120/14.09.2022 г. с.Лъка

ПИ 44425.501.375  УПИ XVI кв.34 
350 кв.м 10500,00 лв.

17 7096/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.397  УПИ II кв.37 

347 кв.м 10410,00 лв.

18 7098/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.398  УПИ IV кв.37 

349 кв.м 10470,00 лв.

19 7099/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.399  УПИ V кв.37 

409 кв.м 12270,00 лв.

20 7100/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.400  УПИ VI кв.37 

272 кв.м 8160,00 лв.

21 7101/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.401  УПИ VII кв.37 

278 кв.м 8340,00 лв.

22 7102/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.402  УПИ VIII кв.37 

273 кв.м 8190,00 лв.

23 7103/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.403  УПИ IX кв.37 

356 кв.м 10680,00 лв.

24 7104/31.08.2022 г. с.Лъка
ПИ 44425.501.404  УПИ X кв.37 

375 кв.м 11250,00 лв.

25 7021/29.03.2022 г. с.Горица
Земеделска земя с начин на трайно 

ползване: „за животновъден комплекс“
ПИ 16064.100.77 Осма категория

4615 кв.м 7070,00 лв.

ІІ. Депозитът за участие в търга е в размер на 10% от 
началната тръжна цена /без ДДС/.

Банкова сметка за внасяне на депозити: 
IBAN:BG02UNCR70003317000103; BIC:UNCRBGSF, “УниКре-
дит Булбанк”АД, филиал Поморие.

ІІІ. Утвърдената тръжна документация се получава в 
центъра за административно обслужване на Община По-
морие, гише №3 срещу представена квитанция за закупе-
на тръжна документация от касата на Община Поморие /
работи до 16,00часа/, в размер на 60,00 лв. /с включен 
ДДС/ в срок до 28.10.2022 г. /04.11.2022 г. за втората да-
та на търга/.

ІV. Дата за провеждане на търга 02.11.2022 г. от 
10,00ч. в залата на Община Поморие. Срок за подаване 
на документите за участие в търга до 28.10.2022 г., 
17,00часа в центъра за административно обслужване на 
Община Поморие, гише №3. Съгласно чл.85 ал.5 т.9 от 
Наредба№1 за придобиване, управление и разпореждане 
с общинско имущество е определена стъпка на наддаване 
в размер на 10% от началната тръжна цена.

V. Право на участие: За да бъдат участниците в публич-
ния търг легитимни, същите трябва да представят на коми-
сията:

- входирано в деловодството на Община Поморие заяв-
ление за участие в търга;

- документ удостоверяващ внесен депозит за участие в 
търга;

- документ за закупени тръжни книжа;
- декларация за оглед;
- декларация съгласие с проекта на договора;
- съгласие за обработване на личните данни;
- копие от нотариално заверено пълномощно, ако ли-

цето участва в търга чрез пълномощник /оригиналът се 
представя в деня на търга, заедно с лична карта на упъл-
номощеното лице/

Когато до участие в търга е допуснат само един канди-
дат, той се обявява за спечелил търга, при условие, че е 
потвърдил началната тръжна цена, увеличена с една стъп-
ка.

При неспечелен търг, участниците подават заявление до 
кмета на общината, в което посочват банкова сметка за 
възстановяване на внесения депозит.

При неявяване на кандидати за търга, същият ще се про-
веде на 09.11.2022 г. от 10,00ч. на същото място при съ-
щите условия. Документите за втора дата на търга ще се 
приемат до 04.11.2022 г., 17,00часа в центъра за админи-
стративно обслужване на Община Поморие, гише №3.

За справки: Община Поморие, стая №27, тел.  
0596/2-58-45

От администрацията



„Черноморски фар“

За първи път в Бургас ще бъде показана пиесата на Се-
бастиен Тиери „Без асансьор“. На 18.10 от 19 часа в НХК ве-
ликолепната четворка от „Малък градски театър“ – Герасим 
Георгиев - Геро, Филип Аврамов - Фицата, Мак Маринов и Ле-
онид Йовчев, под режисурата на Ивайло Христов, представят 
абсурдно смешна и хуманна история в няколко епизода.

Може ли чувствителният човек да се адаптира, така че да 
приеме абсурдите на съвремието?

И ако не успява, той ли е глупакът, или обстоятелствата?
„Героите на Себастиен Тиери са срамежливи, не се бунту-

ват, не могат да вземат решение, но и те търсят своето място 
под слънцето – споделя Ивайло Христов. И те искат работа, 
признание, съчувствие или поне приятел, с когото да поседят 
по приятелски, да замълчат или да споделят мечтите си, на-
деждата, болките си. Разкривайки с великолепно чувство за 
хумор своите герои, авторът неусетно ни вкарва в територия-
та на трагичното. Без презрение, без агресия, Себастиен Ти-
ери ни разказва за човешкото страдание. Страдание безна-
деждно, но поносимо, като живот в пустиня. Разказва тихо, 
без ефекти и колкото повече човек се смее, толкова повече 
преоткрива себе си.“

Билети се продават на касата на Часовника.

„Черноморски фар“

С двучасов концерт 
в Бургас започна тур-
нето на музикално-сце-
ничния проект „Златните 
песни от „Златният Ор-
фей“. Публиката пя заед-
но със своите любимци 
Орлин Горанов и Марга-

рита Хранова, дари ги с 
цветя и аплодисменти, 
съобщиха организатори-
те. Певците им благода-
риха с „Нека да е лято“ 
на бис. 

Над 20 обичани българ-
ски песни звучат в спек-
такъла на Държавна опе-
ра - Бургас с диригент Ле-

вон Манукян, чието де-
ло са оркестрациите на 
композициите. Концерт-
майстор на оркестъра е 
Христо Белчев, на кла-
вишните застава Иво Ду-
ков. Юлия Манукян е под-
готвила сценария, в кой-
то е вплетена и мулти-
медия. По време на из-

пълненията публиката си 
припомня емблематич-
ния фестивал „Златни-
ят Орфей“ чрез архивни 
кадри, прожектирани на 
екран в залата. Някои от 
песните са илюстрирани 
с моменти от филмите, в 
които звучат.  

Концертът в залата на 
Бургаската опера бе пре-

миерен за проекта и се 
прие много емоционал-
но от зрителите, сред ко-
ито имаше и много мла-
ди хора. Предстои оркес-
търът с диригент Левон 
Манукян и солисти Ор-
лин Горанов и Маргари-
та Хранова да гостува на 
10 октомври в Плевен, на 
13-и в Благоевград, 14-и в 

Пловдив и на 28 октомври 
в Сливен. 

Публиката там също ще 
може да се наслади на 
съвместните изпълнения 
на певците и оркестъра 
на песни като "Песен моя, 
обич моя", "Повей, ветре", 
"Надежда", "Джулия", "Ед-
на българска роза", "Бяла 
тишина".

„Черноморски фар“

В типично мъжкото учи-
лище, каквото е Професи-
оналната гимназия по мор-
ско корабоплаване и рибо-
лов „Свети Никола“ - Бургас 
имат мажоретен състав, кой-
то прославя града. Да, и той 
е съставен от прекрасни 
„мъжки момичета“, избрали 

да учат в това училище. 
„С гордост и вълнение от-

правям благодарности на 
целия мажоретен състав от 
Морското училище, с ръко-
водител г-жа Росица Нико-
лова, които заеха първо мяс-
то“,  похвали се преди дни 
директорката на училището 
Христина Жабова. 

За пръв път у нас се про-

веде държавен турнир по 
мажоретни спортове. Той бе 
домакинстван от Пловдив, 
а надпреварата се състоя в 
зала „Колодрума“.

Официално турнирът по 
чирлидинг бе открит от ми-
нистъра на младежта и спор-
та Весела Лечева и зам.-
кмета на Пловдив Георги 
Титюков.

В състезанието се включи-
ха повече от 700 участници.

Участват над 15 отбора от 
близо 10 града - Бургас, Па-
зарджик, София, Хасково, 
Нови Пазар, Тервел, Шу-
мен, Свиленград, Ботевград 
с над 80 изпълнения в 13 ка-
тегории.

Девойките от Морското 
училище грабнаха купата.

Организатор на състеза-
нието бе Българският чирли-
динг съюз (БЧС) – мажорет-
ни спортове, който спечели 
домакинство за Европей-
ско първенство. Така дого-
дина Пловдив ще бъде дома-
кин на повече от 1500 спор-
тисти от цяла Европа, а на-
шите бургаски момичета ще 
имат възможност отново да 
се изявят.

Мажоретните спортове 
са най-новият олимпийски 
спорт за 2028 година, който 
ще вземе участие в Олим-
пийските игри в Лос Ан-
джелис.

В края на миналата сед-
мица мажоретният състав 
при ПГМКР "Свети Никола" 
взе участие в Бургас в стар-
та на кампанията „Заедно 
в изкуствата и спорта“ към 
Министерството на обра-
зованието и науката, коя-
то започна едновременно 
в шест града.
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в бургас

Операта вдигна завесата на Сезона  
със „Златните песни на „Златният Орфей“

Мажоретките на Морското 
грабнаха купата в Пловдив

Публиката прие емоционално премиерата

Глупаци ли са 
чувствителните хора?

Великолепен актьорски квартет 
показва абсурдите в живота
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